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Geachte leden, 
 
 
Bijgaand treft u aan het Jaarverslag 2007 van de Statengriffie. Dit verslag is op 17 maart 
2008 in het Presidium besproken en wordt bij deze doorgeleid aan uw staten.  
In dit jaarverslag legt de statengriffier verantwoording af over hetgeen de statengriffie in 
het jaar 2007 heeft bijgedragen aan het werk van de staten en over de daarmee 
gemoeide budgetten en menskracht. Daarmee ontstaat ook impliciet een aardig beeld 
van de activiteiten van de staten gedurende dat jaar. 
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0. INLEIDING 
 
Het jaar 2007 is vooral gekenmerkt door de verkiezingen en het aantreden van een nieuwe lichting 
statenleden en van een nieuw college. Dat heeft met name in de eerste helft van 2007 uiteraard ook 
het werk van de statengriffie geheel en al bepaald. De verkiezingen van Provinciale Staten én van de 
Eerste Kamer met alle formele procedures daaromheen en het inwerkprogramma voor de nieuwe 
statenleden, naast de reguliere vergadercyclus, hebben alle aandacht van de statengriffie gevergd. 
 
De staten lieten al snel blijken veel ambities te koesteren voor de komende periode. Een Lange 
termijn-agenda werd opgesteld en met betrekking tot een aantal grote beleidsnota’s werden lijnen 
uitgestippeld voor een adequate betrokkenheid van de staten in de voorbereidingsprocessen. 
Vaststelling van een nieuw communicatieplan voor de nieuwe periode was daarbij een belangrijk 
onderdeel. De staten willen nadrukkelijk bij de Drentse samenleving te rade gaan bij het voorbereiden 
van belangrijke beslissingen. 
 
In dit jaarverslag leggen wij verantwoording af over hetgeen de statengriffie in het jaar 2007 heeft 
bijgedragen aan het werk van de staten. Daarmee ontstaat ook impliciet een aardig beeld van de 
activiteiten van de staten gedurende het jaar. 
Na de paragrafen 1 en 2 over de verrichte werkzaamheden en bereikte resultaten zal in paragraaf 3 
een overzicht worden gegeven van de belangrijkste voornemens uit het bedrijfsplan 2007 met daarbij 
aangegeven, wat daarvan wel en niet (geheel) is gerealiseerd. 
In paragraaf 4 ten slotte staat een verslag van de personele en financiële gebeurtenissen in 2007. 
 
 
          Inge Rozema 
          statengriffier 
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1. WERKZAAMHEDEN VOOR DE STATEN  
 
 
De werkzaamheden van de statengriffie ten behoeve van de staten zijn veelvormig en divers. Het gaat 
dan om zaken als informatieverstrekking aan en advisering van statenleden, opstellen van de 
concept-agenda’s en het adviseren van het Presidium daarover, het ondersteunen van werkgroepen, 
klankbordgroepen en ad hoc commissies uit de staten, verslaglegging, coördineren van de 
activiteitenkalender, contentproductie en -beheer van de website van Provinciale Staten, organiseren 
van werkbezoeken en presentaties, verzorgen van de communicatie rondom statenactiviteiten, 
verzorgen van de wekelijkse statenzendingen, bijhouden van gegevens van statenleden, 
ondersteuning bij amendementen en moties, aanvragen van ambtelijke bijstand, bewaken van 
toezeggingen, etc. 
Op een aantal van deze werkzaamheden wordt onderstaand wat specifieker ingegaan. Maar eerst 
doen we verslag van een gebeurtenis, die zeker de eerste helft van 2007 veel aandacht en tijd van de 
statengriffie heeft gevraagd: de verkiezingen. 
 
a) Verkiezingen 

 
Voorbereidingen verkiezingen 
De Kieswet schrijft vrij nauwgezet voor hoe het proces van verkiezingen en toelating van gekozen 
statenleden dient te verlopen. Dat proces zelf heeft een korte doorlooptijd, dus tevoren dienen de 
noodzakelijke voorbereidingen zoveel mogelijk gereed te zijn om direct na de uitslag van 
verkiezingsresultaten startklaar te zijn. De statengriffie is verantwoordelijk voor het juiste verloop van 
het toelatings- en benoemingsproces van gekozen statenleden. In nauw overleg met het centraal 
stembureau in Assen wordt e.e.a. voorbereid en uitgevoerd.  
Nog vóór de verkiezingen is op initiatief van de statengriffier een bijeenkomst gepland op de dag na 
de verkiezingen met de lijsttrekkers van de gekozen partijen. Dit met het oog op het maken van 
afspraken, die een soepel verloop van het proces na de verkiezingen tot aan de eerste 
statenvergadering in nieuwe samenstelling moesten bevorderen.  
Ook zijn ambtelijk afspraken gemaakt over de planning van het traject rond de Voorjaarsnota en de 
verwerking van het nieuwe collegeprogramma daarin. De statengriffie heeft aangedrongen op een 
financiële vertaling van het collegeprogramma in een document, dat vóór de zomer zou kunnen 
worden behandeld. De les uit de voorgaande periode had geleerd, dat een “18-september-brief” niet 
de juiste manier was gebleken om dit te doen. De Voorjaarsnota Plus is in de statenvergadering van 
begin juli behandeld.  
 
Op communicatief gebied zijn in de aanloop naar de verkiezingen diverse activiteiten ontplooid. De 
communicatieadviseur van de staten was projectleider voor deze communicatie. Er zijn 
verkiezingsfora georganiseerd, er is een stemwijzer op internet gepubliceerd, de open dag in het 
provinciehuis vlak voor de verkiezingen is druk bezocht en de verkiezingsavond in het provinciehuis, 
met rechtstreekse uitzending door RTV-Drenthe was een mooie apotheose. 
 
Afscheid vertrekkende statenleden 
In de laatste vergadering van de “oude” staten op 14 maart 2007 is op een passende wijze afscheid 
genomen van de vertrekkende statenleden. De statengriffie heeft in nauwe samenwerking met het 
Kabinet van de CdK de uit te reiken koninklijke onderscheidingen geregeld en heeft bouwstenen 
aangedragen voor de afscheidsspeech van de voorzitter met voor elk statenlid een persoonlijk woord. 
De vertrekkende statenleden zijn waar nodig geïnformeerd over hun rechten als ex-statenlid. 
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Benoeming van nieuwe statenleden 
In de statenvergadering van 15 maart 2007 zijn de nieuwe statenleden beëdigd. Hun gegevens zijn in 
korte tijd in alle relevante administraties en bestanden en in publicaties (o.a. op de website) ingevoerd. 
Hun geloofsbrieven zijn gecheckt, zodat de controle door de commissie voor de geloofsbrieven op 14 
maart niet veel tijd in beslag zou nemen. Door problemen met stemmachines in Emmen was er 
bijzondere aandacht nodig voor een juist verloop van de toelatingsprocedure en het advies daarover 
van de commissie voor de geloofsbrieven aan de staten. De statengriffie heeft in overleg met BJC de 
commissie terzake geadviseerd. 
 
Coalitie-onderhandelingen en benoeming college van GS 
In de eerste statenvergadering in nieuwe samenstelling is na de installatie van de nieuwe staten 
meteen het debat gevoerd over de consequenties van de uitslag van de verkiezingen voor de vorming 
van een coalitie. De voorzitter van de grootste fractie, de PvdA, kreeg de opdracht om de leiding op 
zich te nemen m.b.t. de onderhandelingen voor een nieuwe coalitie. 
Hij heeft met alle fractievoorzitters verkennend overleg gevoerd, waarna hij terzake verslag heeft 
uitgebracht aan de staten in een extra plenaire statenvergadering. De statengriffie heeft in dit proces 
geen ondersteunende rol vervuld, anders dan het plannen van vergaderingen. 
Het debat over de uitkomsten van de formatiebesprekingen leverde een meerderheid op voor een 
coalitie van PvdA, VVD en ChristenUnie. Vertegenwoordigers van die fracties zijn vervolgens aan de 
slag gegaan met de onderhandelingen over het collegeprogramma en de portefeuilleverdeling.  
In de statenvergadering van 18 april, een maand na de installatie van de nieuwe staten, kon het 
nieuwe collegeprogramma worden gepresenteerd en is het nieuwe college van GS beëdigd. De 
statengriffie dient ten behoeve van de staten na te gaan of voorgedragen collegeleden van buiten de 
staten op grond van de wettelijke vereisten benoembaar zijn en heeft daarover advies uitgebracht. 
In dezelfde statenvergadering zijn tevens de opvolgende statenleden geïnstalleerd in de plaats van de 
leden die in het college van GS hadden plaatsgenomen.  
Vervolgens kon ook de samenstelling van de verschillende statencommissies door de staten worden 
vastgesteld. Evenals in de vorige perioden zijn ook niet-statenleden in de commissies benoemd. Hun 
aantal (5) is echter beduidend lager dan in de vorige periode. 
 
Introductie nieuwe statenleden 
Voor de nieuwe statenleden is na overleg met het Presidium een introductieprogramma opgezet, dat 
een aantal woensdagmiddagen in beslag heeft genomen. In de periode maart tot en met juni 2007 zijn 
verschillende workshops en presentaties gehouden. Op 21 maart werd begonnen met de introductie in 
de ambtelijke organisatie en toelichting op de hoofdlijnen van het beleid. Daarna heeft de statengriffie 
de statenleden wegwijs gemaakt in de verschillende reglementen van orde, het communicatiebeleid 
van provinciale staten en de instrumenten waarvan de leden gebruik kunnen maken. 
In een workshop van het ROI is de rol en positie van het statenlid in het politiek-bestuurlijke bestel aan 
de orde gekomen. Professor Engels, oud statenlid, was o.a. gastspreker in deze workshop. 
Verder hebben introducties plaatsgevonden over de Noordelijke Rekenkamer, de Bestuurscommissie 
OCWZ en het SNN. Tevens zijn de leden wegwijs gemaakt op de digitale snelweg van de provincie. 
Tot  slot is een workshop georganiseerd om het lezen van jaarstukken onder de knie te krijgen. 
De bijeenkomsten zijn goed bezocht. Gemiddeld waren 20 (nieuwe) staten- en commissieleden 
aanwezig. 
  
Gevolgen vermindering aantal statenleden 
In de nieuwe periode is het aantal leden teruggebracht van 51 naar 41. Tevens is als gevolg van de 
verkiezingsuitslag het aantal fracties verminderd van 10 naar 6. Dat heeft zijn doorwerking gehad op 
een paar terreinen. In overleg met de fractievoorzitters is besloten, om de verdeelsleutel voor de 
fractievergoedingen vooralsnog niet te wijzigen. Dat betekent, dat het daarmee gemoeide budget met 
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bijna een ton kon worden verlaagd. 
Door het minder aantal benodigde zetels in de Statenzaal ontstond de mogelijkheid om ook de 
zitplaatsen van het college te wijzigen.  
 
Verkiezingen Eerste Kamer 
Op 29 mei vonden landelijk de verkiezingen van de leden van de Eerste Kamer door de provinciale 
staten plaats. De voorbereiding daarvan ligt in handen van de statengriffie in nauw overleg met de 
Kiesraad en BZK. De procedure is aan strakke voorschriften verbonden. De verkiezingen zijn in 
Drenthe vlekkeloos verlopen. 
 
b) Staten en commissies 
In de maanden maart en april zijn in verband met de verkiezingen geen commissievergaderingen 
gehouden. 
 
Werkbezoeken door en presentaties voor staten en commissies 
In 2007 hebben de commissies in totaal  11 werkbezoeken afgelegd, twee meer  dan in 2006. Deze 
werkbezoeken zijn organisatorisch, logistiek en publicitair begeleid door de statengriffie. Daarnaast 
zijn er 19 presentaties gehouden voor de verschillende commissies (een afname ten opzichte van 
2006). Ook deze zijn (mede) georganiseerd onder verantwoordelijkheid van de statengriffie. Naast 
presentaties en werkbezoeken zijn in 2007 ook 8 workshops/informele bijeenkomsten voor en met de 
verschillende statencommissies gehouden. Het initiatief voor deze bijeenkomsten lag bij de GS 
organisatie. 
 
Insprekers 
In elke commissie bestaat de mogelijkheid voor burgers en organisaties om in te spreken. In het jaar 
2007 is daar op bescheiden schaal gebruik van gemaakt. In totaal hebben 8 insprekers in de 
commissies het woord gevoerd. dat is beduidend minder dan in 2006, toen 27 insprekers zich hebben 
gemeld. 
 
Training commissievoorzitters 
In het najaar van 2007 hebben de voorzitters van de statencommissies en de twee vice-voorzitters 
van provinciale staten een training gevolgd in het effectief voorzitten van vergaderingen. Deze training 
van drie dagdelen heeft een aantal concrete actiepunten opgeleverd, zoals het verplaatsen van het 
onderwerp mededelingen naar het einde van de agenda, het annoteren van agendapunten en het 
laten stellen van technische vragen buiten de vergadering om. Daarnaast is het voorstel gedaan aan 
de statencommissies om per commissie een vergadertraining te gaan volgen. 
 
Statenexcursie 2007 
De staten zijn dit jaar naar Brussel geweest voor een kennismaking met verschillende onderdelen van 
de EU, zoals het Europees parlement, het Comité van de Regio’s en het Huis der provincies. De 
belangstelling voor deelname was dit jaar groot. De statenexcursie is zoals ieder jaar voorbereid en 
begeleid door de statengriffie in goede samenwerking met de stafafdeling Communicatie. 
 
Algemene Beschouwingen 
Vanwege de verkiezingen en het daardoor latere verschijnen van de Voorjaarsnota Plus, zijn de 
Algemene Beschouwingen in 2007 weer gecombineerd met behandeling van deze Voorjaarsnota. Het 
was de eerste gelegenheid waarbij de nieuwe fracties inhoudelijk konden ingaan op de nadere 
concretisering van het collegeprogramma 2007-2011 en hun eigen wensen voor de komende periode 
voor het voetlicht konden brengen. 
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Initiatiefvoorstellen 
In 2007 zijn geen initiatiefvoorstellen door statenleden ingediend en behandeld. 
 
Lange Termijn Agenda 
Aan het begin van de nieuwe statenperiode werd de behoefte aan een beter inzicht in hetgeen de 
komende jaren voor de staten te gebeuren staat steeds sterker gevoeld. De statengriffie heeft 
derhalve aan het Presidium voorgesteld, om in overleg met de ambtelijke organisatie een Lange 
termijn Agenda (LTA) voor de staten samen te stellen. Deze LTA moest inzicht bieden in de planning 
van majeure onderwerpen, die aan de staten zullen worden voorgelegd in de komende periode. Met 
een tweeledig doel: feitelijk weten wat er aan komt, zodat daarmee in de planning van de staten- en 
commissieagenda’s rekening gehouden kan worden (en zonodig enige spreiding van werkdruk kan 
plaatsvinden); maar ook het bieden van de mogelijkheid voor de staten om tijdig aan te kunnen geven 
in het voortraject van beleidsvoorstellen betrokken te willen worden. 
De LTA is in de zomer van 2007 door de statengriffie samengesteld op grond van gegevens uit de 
ambtelijke organisatie en na het reces aan de statencommissies aangeboden. 
 
Verantwoording fractievergoedingen 
In 2007 is voor de tweede keer een accountantscontrole toegepast op de verantwoordingen van de 
fracties over 2006. Aangezien de staten in 2006 een nieuwe huisaccountant hadden aangetrokken, 
was het opnieuw afwachten hoe er zou worden geoordeeld over  de verantwoordingen van de fracties. 
In verband met de verkiezingen betrof het meteen ook de afrekening over de oude statenperiode met 
fracties die niet meer in de staten terugkeerden. De accountantscontrole heeft weinig fouten 
opgeleverd, zodat de staten eind 2007 de definitieve fractievergoedingen over 2006 hebben 
vastgesteld op grond van de rechtmatigheidsverklaring van de accountant. Wel hadden enkele fracties 
(forse) reserves opgebouwd, waardoor er een behoorlijk bedrag moest worden teruggevorderd.  
Dit resultaat is in goed overleg tussen statengriffier, de penningmeesters van de fracties, de afdeling 
FC en de accountant tot stand gekomen. In december heeft de statengriffier in een bijeenkomst met 
de penningmeesters en de accountant het proces geëvalueerd en nadere afspraken gemaakt over de 
volgende ronde van verantwoording. 
 
Ondernemende Staten 
Ook in de nieuwe statenperiode zijn de statenleden die zich daarvoor hebben aangemeld, gekoppeld 
aan één of twee ondernemers in het kader van het project Ondernemende Staten. Dit project, dat al 
een aantal jaren succesvol draait wordt door VNO-NCW in samenwerking met de statengriffie vorm 
gegeven. Doel is om politici en ondernemers nader in contact met elkaar te brengen om zo over en 
weer meer begrip voor elkaars drijfveren en afwegingen te krijgen. Eenmaal per jaar wordt een 
gezamenlijke bijeenkomst van alle deelnemers aan Ondernemende Staten georganiseerd. In 2007 
was dat medio januari. Voor het overige is het aan de koppels om elkaar geregeld op te zoeken. 
 
Aangedragen onderwerpen in het Presidium. 
Het Presidium is voor de statengriffie het gremium om voorstellen voor en discussie over 
veranderingen in werkwijze en procedures in eerste instantie te bespreken en vervolgens verder te 
brengen. Aan de hand van memo’s van de statengriffie (al of niet op verzoek van leden van het 
Presidium of van de staten) bepaalt het Presidium of voorstellen van veelal procedurele aard aan de 
staten zullen worden voorgelegd.  
Onderwerpen die in 2007 op de agenda van het Presidium hebben gestaan zijn: 
 

• Introductieprogramma nieuwe statenleden 

• Afscheid oude en installatie nieuwe statenleden 

• Planning en vormgeving van het proces van collegevorming 
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• Overdrachtsdossier aan nieuwe Staten 

• Aanpak Algemene Beschouwingen 2007 

• Verkiezingen Eerste Kamer 

• Training commissievoorzitters 

• Aanpak Lange termijn-agenda 

• Jaarverslag statengriffie 2006 

• Statenexcursie 2007 

• Vergaderschema 2008 

• Communicatieplan 2007-2011 

• Formatiewijziging statengriffie 

• Verantwoording fractievergoedingen 

• Videoverslaglegging staten(commissie)vergaderingen 

• Invulling communicatiefunctie statengriffie 

• Bedrijfsplan statengriffie 2008 

• en diverse kleinere punten met betrekking tot de vergaderorde in de commissies. 
 
 
c) Werkgroepen van de staten en bijzondere commissi es 
 
Commissie Rol en taken provincie Drenthe 
Op 4 juli 2007 hebben de staten unaniem een motie aanvaard, waarin een commissie uit de staten 
wordt opgedragen een rapportage te maken die de basis levert voor een discussie in de staten over 
positie, rol en taken van de provincie Drenthe. De motie was ingegeven door de (steeds weerkerende) 
discussie tijdens de verkiezingen over de legitimatie van het provinciaal bestuur. Een publicatie van 
Klaartje Peters over het “opgeblazen bestuur” was dit keer de aanleiding voor de polemiek. 
De staten hebben de betreffende ad hoc-commissie op 10 oktober 2007 geïnstalleerd. Kort daarna is 
de commissie van start gegaan. Zij vergadert tweewekelijks. Alle fracties zijn in de commissie 
vertegenwoordigd en de statengriffier verleent ondersteuning als secretaris. De commissie zal eind 
april 2008 haar rapport afronden. 
 
Werkgroep Integraal Omgevingsbeleid 
Met  ingang van 1 juli 2008 treedt de nieuwe wet op de ruimtelijke ordening inwerking (nWRO). Voor 
de provincie verandert er veel. Het provinciebestuur heeft in dit kader besloten om direct te starten 
met het proces dat moet leiden tot een nieuw omgevingsbeleid. GS willen samen met PS in januari 
2008 starten met een interactief proces. Provinciale staten hebben besloten om naar aanleiding van 
dit voornemen een werkgroep in het leven te roepen waarin alle fracties zijn vertegenwoordigd.  
De werkgroep heeft zich tot doel gesteld om daar waar mogelijk en zinvol is provinciale staten een rol 
te geven in het interactief proces dat moet leiden tot gefundeerde besluitvorming over het nieuwe 
omgevingsbeleid voor Drenthe. De eerste vergadering van de werkgroep heeft plaatsgevonden op 12 
november 2007. 
De commissiegriffier van OGB is secretaris van deze werkgroep. 
 
Werkgroep PVVP 
Op 18 april 2007 is door PS unaniem een motie aangenomen om een burgerraadpleging te houden 
over het ontwerp provinciaal verkeers- en vervoersplan (PVVP). Naar aanleiding van deze motie is 
een werkgroep ingesteld bestaande uit leden van de commissie OGB. 
Doelstelling van deze werkgroep was het organiseren van ontmoetingen met de inwoners van Drenthe 
over de uitvoeringsagenda van het PVVP. Deze ontmoetingen hebben plaatsgevonden op vier 
avonden in Meppel, Emmen, Westerbork en Assen, in de periode van 24 september tot en met 2 
oktober 2007. De inbreng op deze avonden is teruggekoppeld naar de statencommissie OGB en de 
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hieruit voortgekomen aanbevelingen zijn voorgelegd aan het college van GS. De reactie van het 
college is vervolgens in de statencommissie OGB aan de orde geweest waarna de werkgroep is 
opgeheven nadat hun décharge was verleend. De werkgroep is in totaal vijfmaal bijeengeweest en 
werd ondersteund door de communicatieadviseur van de statengriffie en de commissiegriffier van 
OGB als secretaris. 
 
Werkgroep programmabegroting 
De werkgroep programmabegroting heeft zich in 2007 met name gemengd in het overleg met het 
nieuwe college van GS over de plannen tot herziening van de programmabegroting. Beoogd werd om 
de begroting beter te laten aansluiten bij het nieuwe collegeprogramma en het aantal programma’s 
drastisch terug te brengen. De werkgroep heeft tweemaal met de portefeuillehouder overlegd over 
een werkwijze, die aan het budgetrecht van de staten geen afbreuk doet. Daarover zijn concrete 
afspraken gemaakt, die bij de begroting 2008 voor het eerst werden geïmplementeerd. 
De statengriffier is secretaris van de werkgroep programmabegroting. 
  
Begeleidingscommissie Accountant 
De Begeleidingscommissie Accountant is in 2005 van start gegaan. Deze commissie is opgericht om 
de aansturing van de huisaccountant door de staten als opdrachtgever beter uit de verf te laten 
komen. In de BCA hebben vier statenleden en de accountant zitting, onder leiding van de voorzitter 
van de commissie BFE. Voorts hebben de portefeuillehouder, de directeur-secretaris en de 
concerncontroller een standing invitation om bij de vergaderingen aanwezig te zijn. De statengriffier is 
secretaris van de BCA. Na de verkiezingen is ook de bemensing van de BCA uiteraard veranderd. 
In de BCA worden onderwerpen als de jaarstukken, de rechtmatigheidscontrole, de managementletter 
en andere controle-aangelegenheden besproken. De BCA heeft in 2007 driemaal vergaderd, waarvan 
twee keer in nieuwe samenstelling. 
 
Werkgroep DrEUn 
De werkgroep DrEUn (Drents Europa Netwerk) is na de verkiezingen nieuw leven in geblazen. In een 
geheel nieuwe samenstelling en met de commissiegriffier van BFE als secretaris heeft de werkgroep 
opnieuw haar doelstellingen geformuleerd. 
Doelstelling van deze werkgroep, die Europa als een belangrijke omgeving van Drenthe ziet, is het 
bevorderen van informatievoorziening aan de staten en het creëren van een relevant netwerk voor de 
staten, zodat de aandacht en het begrip van provinciale staten voor Europese regelgeving, 
samenwerking en andere zaken wordt vergroot. Daarnaast adviseert de werkgroep op welke wijze 
Europa beter in processen kan worden geïntegreerd en organiseert zij mede de jaarlijkse Europadag 
in het provinciehuis.  
In de werkgroep zijn alle statenfracties vertegenwoordigd. De portefeuillehouder neemt zo nu en dan 
als gast deel aan de vergaderingen. In 2007 is de werkgroep vijf maal bijeen geweest. De werkgroep 
heeft zich met name georiënteerd op de eigen doelstelling en het zoeken naar wegen voor het 
verkrijgen van de juiste informatie uit Europa.  
  
Klankbordgroep bestuurscommissie OCWZ 
In 2006 is besloten deze klankbordgroep uit de commissie CW in te stellen als gesprekspartner voor 
de Bestuurscommissie CWZ. Ná de verkiezingen is de klankbordgroep opnieuw bemenst. Het 
onderzoeksbureau CWZ voert het secretariaat.  
In 2007 is een aantal leden van de klankbordgroep betrokken geweest bij de selectie van twee nieuwe 
leden voor de bestuurscommissie, waaronder een voorzitter. Deze leden zijn in de statenvergadering 
van 10 oktober benoemd. 
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d) Aan de staten gelieerde organen 
 
Noordelijke Rekenkamer en Programmaraad 
De statengriffier is secretaris van de Programmaraad Noordelijke Rekenkamer, bestaande uit 
statenleden uit de drie provincies. Begin 2007 is de Gemeenschappelijke Regeling Noordelijke 
Rekenkamer geëvalueerd. Deze evaluatie is uitbesteed aan een extern bureau onder begeleiding van 
de drie statengriffiers. De programmaraad heeft het onderzoeksrapport besproken en voorzien van 
zijn eigen aanbevelingen aan de drie provinciale staten aangeboden. Het evaluatierapport is daarna 
besproken in de drie afzonderlijke staten. 
Na de verkiezingen van de Eerste Kamer heeft één van de leden van het bestuur van de Noordelijke 
Rekenkamer zijn ontslag aangeboden in verband met zijn drukke werkzaamheden als senator. De 
programmaraad heeft een delegatie uit zijn midden belast met de werving en selectie van een nieuw 
bestuurslid. De statengriffier heeft deze selectieprocedure begeleid. In oktober heeft de 
programmaraad een kandidaat voorgedragen aan de drie staten, die vervolgens door hen is 
benoemd, waarna beëdiging in de staten van Drenthe heeft plaatsgevonden in december. 
De programmaraad heeft daarnaast in 2007 eenmaal in nieuwe samenstelling een reguliere 
vergadering belegd. 
 
SNN 
Drenthe heeft op 1 juli 2007 het voorzitterschap van het SNN overgedragen aan Fryslân. De 
statengriffier is tot die datum tevens griffier van het AB van het SNN geweest. De voorbereidingen van 
de AB-vergaderingen vinden plaats in nauw overleg met het secretariaat van het SNN en in 
afstemming met de beide griffiers van Groningen en Friesland. 
 
Parlementariërsproject Hanse Passage 
Het parlementariërs project Hanse Passage is in september 2007 afgerond met de presentatie van het 
eindrapport. De feitelijke werkzaamheden van de betrokken statenleden dateren echter al van de 
vorige statenperiode. De huidige Drentse afgevaardigde statenleden in het NHI zijn niet betrokken 
geweest bij de totstandkoming en uitvoering van het parlementariërs project. De commissiegriffier van 
BFE heeft de deelnemers aan het project ondersteund en heeft een bijdrage geleverd aan het 
eindrapport. 
Het eindrapport is geagendeerd voor de statencommissie BFE van 7 november 2007. Inhoudelijke 
discussie heeft verder niet meer plaatsgevonden. 
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2. OVERIGE ACTIVITEITEN 
  
 
Contacten met het college 
De statengriffier heeft aan het begin van de nieuwe statenperiode het initiatief genomen om 
halfjaarlijks een ronde langs de gedeputeerden te maken. Deze ronde heeft in 2007 twee keer 
plaatsgehad. In deze gesprekken zonder agenda kunnen punten ter tafel komen die vooral de 
interactie tussen PS en GS betreffen en wat daarin zonodig verbeterd kan worden. De gesprekken 
worden van beide zijden als waardevol ervaren. 
Daarnaast vinden als gewoonlijk de wekelijkse korte overlegjes met de directeur-secretaris plaats over 
reguliere afstemming van werkzaamheden. De statengriffier neemt eens per maand deel aan een MT-
vergadering om de agenda’s van commissies en staten af te stemmen en de lijsten met toezeggingen 
door te nemen. 
 
Communicatie PS 
De communicatieactiviteiten ten behoeve van PS hebben in 2007 met name in het teken gestaan van 
de verkiezingen (zie paragraaf 1a voor een beschrijving van activiteiten). De communicatieadviseur is 
projectleider geweest van deze verkiezingscommunicatie.  
In nauw overleg met een klankbordgroep uit de nieuwe staten heeft zij vervolgens een 
communicatieplan voor de periode 2007-2011 opgesteld, dat in het najaar door de staten is 
goedgekeurd. Vanwege de nieuwe samenstelling van de staten dienden er wijzigingen te worden 
aangebracht in de website van PS en in het foldermateriaal, dat de statengriffie beheert. Voorts is er 
tijd besteed aan het voorbereiden en begeleiden van implementatie van het Intranet voor statenleden 
(StatenNet), dat het huidige “thuisnetdrenthe.nl” moet gaan vervangen. Introductie van dit nieuw 
Intranet zal in het eerste kwartaal van 2008 plaatsvinden. 
 
DVS 
In 2007 is na lange tijd een oplossing gekomen voor de onbevredigende zoekfunctie in het oude 
Stateninformatiesysteem (SIS). Om de slechte connotatie bij het begrip SIS te vermijden hebben we 
het nieuwe systeem omgedoopt in Document Vind Systeem, het DVS. Dit systeem maakt het zoeken 
en vinden van documenten voor de staten een heel stuk eenvoudiger. 
De ontwikkeling en implementatie van het DVS is uitgevoerd door een projectteam van de afdeling 
Automatisering onder verantwoordelijkheid van de statengriffie.  
 
Nieuwe hard en software voor statenleden 
In overleg met de afdeling Automatisering is besloten de nieuwe statenleden op basis van bruikleen 
van een laptop met snelle printer te voorzien, inclusief de mogelijkheid van draadloos internet. Dit ter 
ondersteuning van de voortschrijdende digitalisering van informatiestromen naar de leden toe.
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3.  Résumé realisatie hoofdpunten uit bedrijfsplan 2007 
 
 

Voornemen uit bedrijfsplan 2007 Realisatie 2007 

Prioriteiten  
Voorbereiding op verkiezingen en nieuwe 
statenperiode.  
Introductie nieuwe statenleden. 

Zie paragraaf 1a. Daar is de eerste helft van 2007 
veel aandacht en tijd aan besteed. 

Verbetering planning van de eigen agenda van 
PS en hun commissies 

Door opstelling van de LTA is het inzicht daarin 
sterk vergroot. 

Communicatie  

Verbeteren van contacten van PS met de 
samenleving 

Los van de verkiezingscommunicatie is in 2007 
concreet vorm gegeven aan een 
burgerraadpleging rondom het PVVP. 
In het communicatieplan 2007-2011 is aan dit 
aspect veel aandacht besteed, hetgeen uiteraard 
nog tot implementatie moet leiden.  
De LTA heeft op een tweetal terreinen al 
aanleiding gegeven werkgroepen in te stellen ter 
voorbereiding op interactie met de samenleving 
over grote beleidsnota’s. 

Politiek Forum Na evaluatie van de Statendag-opzet is 
geconcludeerd, dat hieraan geen vervolg meer 
wordt gegeven. 

PS Prikbord Bezien zou worden of dit slapende onderdeel van 
de PS-website nog nieuw leven ingeblazen zou 
moeten worden. Dat bleek niet het geval. 
Inmiddels is het digitale prikbord van de website 
verwijderd 

Digitale informatievoorziening  

Digitalisering stukkenstroom In 2007 is aan het begin van de nieuwe 
statenperiode gestart met verdere digitalisering 
van de stukkenstroom. Dit werd mogelijk door de 
introductie van het DVS, waardoor stukken veel 
sneller digitaal te vinden zijn. Stukken op de lijst 
met ingekomen stukken worden niet langer op 
papier verstrekt, maar in een wekelijks lijstje 
samengevat. 

Intranet voor statenleden De opzet, vormgeving en content zijn op papier in 
2007 gerealiseerd. De oplevering is echter 
vertraagd in verband met de latere oplevering van 
het Content Management Systeem van de 
provincie, waar het Intranet onder moet hangen. 

Nieuwe configuratie thuiswerkplek statenleden Bij het aantreden van de nieuwe statenleden is 
ook een nieuwe toegang tot de servers van het 
provinciehuis gerealiseerd en is de 
bruikleencomputer vervangen door een laptop 
met snelle printer. 

 



 13 

4. MENSEN EN MIDDELEN 
 
a) Mensen 
 
Formatie versus bezetting  
In onderstaande tabel wordt een overzicht gegeven van de formatie van de statengriffie en de 
werkelijke bezetting ultimo 2007: 
 
 Schaal  Formatie  Bezetting  
Statengriffier 15 1 FTE  1 FTE 

Commissiegriffier 12 1 FTE  1 FTE 
Medewerker statenzaken 9 1 FTE  0.8 FTE 
Communicatie-adviseur 11 0,6 FTE  0,6 FTE 
Management-assistente 7 1 FTE  0,7 FTE 
Groepssecretaresse 6 0,8 FTE  0,6 FTE 
Notulist 6 0,4 FTE  0,4 FTE 

    
Totaal  5,8 FTE 5,1 FTE 

 
Toelichting bezetting 
Er hebben zich in 2007 enkele wijzigingen voorgedaan in de bezetting van de statengriffie. Met het 
oog op de verkiezingen was al in 2006 tijdelijke versterking aangetrokken voor de 
communicatieadviseur in de vorm van een assistent voor twee dagen per week. Zij heeft tot eind mei 
op een tijdelijk contract voor de statengriffie gewerkt en is daarna weer vertrokken. 
De medewerkster Statenzaken, die al sinds september 2006 was gedetacheerd bij de provincie 
Groningen en daarna bij Fryslân, kreeg een vaste aanstelling bij de statengriffie Fryslân aangeboden 
en is dus definitief uit dienst getreden. Haar vervangster sinds 1 januari 2007 kon derhalve met ingang 
van oktober in vaste dienst worden genomen. 
De secretaresse van de statengriffie is in de zomer gevraagd assistentie te komen verlenen bij de 
afdeling P&O. Zij is op detacheringsbasis uitgeleend aan P&O. Inmiddels is bekend geworden dat 
deze detachering een permanent karakter zal krijgen in overeenstemming met betrokkenen. Voor haar 
in de plaats is per september een interne kandidaat aan de statengriffie uitgeleend, die op korte 
termijn in vaste dienst kan worden aangenomen, zij het voor een kortere arbeidstijd. 
Aan het eind van het jaar werd de statengriffier (onaangenaam) verrast door de aankondiging van 
vertrek van twee medewerkers tegelijk. De management-assistente kon aan de slag als management-
assistent van één van de net nieuw aangetreden managers in de GS-organisatie. De communicatie-
adviseur heeft een nieuwe baan aanvaard bij de Hanzehogeschool. Inmiddels is voor de plek van 
management-assistente een goede interne kandidaat gevonden ter vervanging. 
 
Versterking en andere invulling formatie statengriffie 
In het najaar heeft de statengriffier aan het Presidium een voorstel voorgelegd voor versterking c.q. 
verandering van de formatie van de statengriffie. Dit voorstel was het resultaat van een bezinning op 
de huidige formatie en bezetting en de toekomstvastheid daarvan in de komende statenperiode. Kern 
van het voorstel was om de formatie van het secretariaat en de notulist in te krimpen en een 
beleidsassistent toe te voegen, die zowel uitvoerende werkzaamheden van de commissiegriffiers als 
de communicatie-adviseur voor haar rekening neemt. 
Het Presidium is akkoord gegaan met het voorstel, dat in 2008 geïmplementeerd zal worden. 
 
Daarnaast heeft het aangekondigde vertrek van de communicatie-adviseur de aanzet gegeven tot een 
heroverweging van de communicatiefunctie voor PS. Aan het Presidium is voorgesteld, om voorlopig 
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niet een opvolger voor de communicatie-adviseur bij de statengriffie te werven, maar communicatie 
advies in te huren bij de afdeling Communicatie van de provincie. In combinatie met de aan te trekken 
beleidsassistent voor communicatie, zal dat naar verwachting een beter werkbare optie zijn. Het 
Presidium was het daar vooralsnog mee eens, onder de voorwaarde dat over twee jaar wordt 
geëvalueerd of deze situatie bevalt.   
 
Individuele Werkplannen 
In het kader van de loopbaan- en competentieontwikkeling van medewerkers heeft de statengriffie 
(net als de rest van het concern) competentieprofielen voor elke medewerker ontwikkeld, waarmee in 
het kader van de beoordeling en beloning van medewerkers wordt gewerkt. Deze profielen en 
afspraken voor de ontwikkeling daarvan zijn vastgelegd in een  Individueel Werkplan (IWP) 2007, 
evenals nadere afspraken over te leveren prestaties en geplande ureninzet op onderdelen van het 
takenpakket. Het IWP wordt in overleg met de statengriffier door elke medewerker opgesteld. 
 
Voortgangsgesprekken 
Met alle medewerkers zijn in september 2007 de zogenaamde voortgangsgesprekken gevoerd, over 
de uitvoering van de afspraken uit het IWP en de stand van zaken daaromtrent. Daarin wordt bepaald 
of er bijstelling van de plannen nodig is, of dat er anderszins (nadere) maatregelen c.q. afspraken 
nodig zijn om het IWP tot uitvoering te brengen. 
 
Beoordeling en Beloning 
In december zijn beoordelingsgesprekken gevoerd op grond van de realisatie van de IWP’s. Dat 
betreft dan zowel realisatie van afspraken over uit te voeren werkzaamheden, als afspraken over 
ontwikkeling van competenties. Deze beoordelingen zijn voor alle medewerkers positief uitgevallen. 
Dat betekent voor degenen die nog niet op hun eindrang zitten een periodieke verhoging van 3% per 
1 april 2008. 
In het kader van de mogelijkheden voor bijzondere beloning hebben alle medewerkers in december 
een zogenaamd “schouderklopje” gekregen (cadeaubonnen) als blijk van waardering voor hun inzet in 
2007. De communicatieadviseur heeft na afloop van de verkiezingen een “lik-op-stuk”-beloning 
gekregen voor haar inzet als projectleider verkiezingscommunicatie. 
 
Opleidingen 
Op initiatief van de Drentse griffie is een training politiek-ambtelijk samenspel voor 
statengriffiemedewerkers ontwikkeld door Publiek Domein, waar door alle statengriffies in Nederland 
aan deelgenomen wordt. De training is zeer succesvol en de deelnemers zijn stuk voor stuk 
enthousiast. Vanuit Drenthe hebben in 2007 twee medewerkers de training gevolgd. In 2008 volgt er 
nog een. 
 
Teamactiviteiten 
De statengriffie is ook in 2007 een dagje uit geweest. We zijn daarnaast nog twee keer uit eten 
geweest, wat is gecombineerd met afscheid nemen van vertrekkende collega’s. In september is de 
statengriffie een middag “de hei op” geweest om te brainstormen over ons werk in de nieuwe 
statenperiode. 
 
Netwerken 
De statengriffier neemt deel aan de bijeenkomsten van de kring van Drentse griffiers. Deze vinden 
maandelijks plaats. Daarnaast onderhouden de 12 statengriffiers regelmatig contact (veelal per e-
mail). Zij komen gemiddeld 3 à 4 maal per jaar bijeen in één van de provinciehoofdsteden. Tevens 
heeft de griffier in noordelijk verband regelmatig overleg met haar collega’s van Groningen en 
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Friesland ter bespreking van zaken rond het Algemeen Bestuur van het SNN en de Noordelijke 
Rekenkamer.  
De communicatieadviseurs van PS  ontmoeten elkaar circa eens per kwartaal om kennis, ervaringen 
en best practices uit te wisselen. In november 2007 zijn de voltallige statengriffies van de drie 
noordelijke provincies een dag bijeen geweest in Den Haag om ervaringen uit te wisselen en 
gemeenschappelijke onderwerpen te bespreken. 
Het IPO heeft in september 2007 weer een statengriffiedag georganiseerd in Maastricht. Daar zijn een 
aantal medewerkers van de statengriffie heen geweest om collega’s uit de andere provincies te 
ontmoeten. Zij waren die dag de gasten van de griffier van Limburg. 
 
b) Middelen 
De begroting van de staten en van de statengriffie valt onder beheer van de statengriffier. 
Onderstaand staat een overzicht van de toegekende budgetten. Daarnaast staat een overzicht van de 
realisatie van de uitgaven die ten laste van deze budgetten zijn gedaan. Het verschil betreft dan de 
mate van onderuitputting dan wel overschrijding (-) van de budgetten. 
 
 
BEGROTING EN UITPUTTING  2007 
Statengriffie Begroting na 

laatste wijziging 
realisatie verschil 

(- = overschrijding) 
Salarissen & soc. lasten 395.547 361.365 34.182 
Gratificaties 569 300 269 
Reis- en verblijfkosten 5.000 3.260 1.740 
Kleine attenties 150 54 96 
Vorming en opleiding 1.750 3.149 -1.399 
Overige goederen en diensten 3.210 1.158 2.052 
Provinciale staten Begroting na 

laatste wijziging 
realisatie verschil 

Verkiezingen 130.000 108.864 21.136 
Duaal bestuur  69.874 40.592 29.282 
Overige goederen en diensten 49.200 23.737 25.463 
Presentiegeld, reis- en 
verblijfkosten 

23.900 15.102 8.798 

Statenexcursie 18.730 23.275 -4.545 
Fractiewerkzaamheden 269.500 291.138 -21.638 

Noordelijke rekenkamer 200.400 200.493 -93 
 
 
Toelichting op (majeure) afwijkingen 
 
Verkiezingen 
Het geraamde budget voor de activiteiten rondom de verkiezingen is niet geheel uitgeput. De grootste 
kostenposten waren de open dag in het provinciehuis en de verkiezingsavond, waar in een 
rechtstreekse uitzending van RTV-Drenthe de uitslagen bekend werden gemaakt. 
 
Duaal bestuur 
Dit budget is bestemd voor onderzoeken van PS en commissies, voor communicatieactiviteiten en 
andere specifieke kosten die de staten maken ten behoeve van een goede invulling van hun taken. De 
raming betreft een lump sum, omdat tevoren niet is in te schatten of de staten onderzoeken en 
activiteiten zullen gaan uitvoeren in een bepaald jaar en zo ja, in welke vorm en mate. De uitputting is 
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in 2007 fors achtergebleven, aangezien de staten in 2007 geen onderzoeken hebben uitgevoerd of 
andere grotere activiteiten hebben gestart. De kosten voor de commissie Rol en taken zullen pas in 
2008 neerslaan. 
 
Enkele grotere uitgavenposten uit dit budget zijn: evaluatieonderzoek NRK 3000,- 
       training statenleden ROI 4000,- 
       training jaarstukken lezen 3425,- 
       accountantscontrole fracties 9190,- 
       training voorzitters  6190,- 
       werving bestuurder NRK 4164,- 
       bijeenkomsten PVVP      3061,- 
 
Overige goederen en diensten 
De helft van dit budget is uitgegeven. Hieruit worden reguliere kosten betaald voor catering, 
leveringen, advertenties, e.d. De catering is daarvan verreweg de grootste kostenpost (ruim 20.000,-). 
Meestal is het geraamde budget aan de krappe kant. Een deel van de verklaring voor de 
onderuitputting ligt in het verkiezingsjaar. Er zijn in de eerste helft van het jaar minder vergaderingen 
geweest. Dat scheelt in cateringkosten en advertenties. Een andere verklaring schuilt in het boeken 
van sommige kosten: die zijn dit jaar deels geboekt op de post Duaal bestuur en op de post 
Verkiezingen, omdat ze mede daarmee verband hielden. 
 
Statenexcursie 
In 2007 hebben de staten voor het eerst twee nachten in een hotel gelogeerd, vanwege de lange 
aanreistijd. Dat heeft voor overschrijding van het budget gezorgd. 
 
Fractiewerkzaamheden 
Bij de laatste begrotingswijziging in 2007 is er van uitgegaan, dat de afrekening van de 
fractievergoedingen over 2006 nog in 2007 zouden gaan plaatsvinden. Aangezien een groot bedrag 
aan terugstortingen was berekend, is het begrotingsbedrag naar beneden bijgesteld. Deze 
terugstortingen zijn echter niet alle in 2007 binnengekomen. Daarom is per saldo toch een 
overschrijding op dit budget gerealiseerd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


